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for the students - future teachers - along with knowledge of ability to solve the most important practical problems. In 
relation to the preparation of teachers this idea is connected to development of ability to resolve professional situation. 
Based on the analysis of psychological and pedagogical sources defined the essence of the pedagogical competence 
and its structure - a set of competencies. In connection with this assessment of knowledge of graduates of pedagogical 
universities can serve as the assessment of its competence, i.e. the degree of acquisition of the necessary competences. 
One of the important provisions of the competence approach is the notion that competence can be formed, analyzed and 
assessed only in the process of activity and only within a particular profession.
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Сформулирована сущность понятия «лингвометодическая компетентность» как способность учителя осу-
ществлять профессиональную деятельность в области начального языкового образования. Готовность учите-
ля к обучению младших школьников русскому языку обеспечивается сформированностью лингвометодической 
компетентности, которая, в свою очередь, является интегративным свойством личности учителя и может ха-
рактеризоваться составом и уровнем сформированности. Определён интегративный характер лингвометодиче-
ской компетентности. Выделены фазы (этапы) осуществления лингвометодической деятельности (ориентиро-
вочный, планирования, реализации плана и контрольно-оценочный) и компетенции, обеспечивающие успеш-
ное выполнение каждого из компонентов (лингвистическая, частнометодическая, проектировочная, исполни-
тельская, контрольно-оценочная). Установлено структурное соответствие профессиональной и лингвометоди-
ческой деятельности. Сделан вывод о взаимопроникновении и взаимообусловленности этапов методической 
деятельности. Лингвометодическая компетентность рассматривается как готовность будущего учителя к обу-
чению русскому языку младших школьников.
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Formulated the essence of the concept linguamethodical competence as the ability of teachers to perform 
professional activities in the field of elementary language education. The willingness of teachers to teach younger 
students the Russian language is provided by formedness linguamethodical competence, which, in turn, is the integrative 
property of the master’s personality and can be characterized composition and level of maturity. Defined integrative 
nature linguamethodical competence. Selected phases (stages) implementation linguamethodical activities (indicative 
planning, plan implementation and monitoring-evaluation) and competencies for a successful implementation of 
each of the components (linguistic, customactionsname, design, performance, control and evaluation). Installed 
structural compliance of professional and linguamethodical activities. The conclusion is made about interaction and 
interdependence stages methodological activities. Linguamethodical competence is considered as the willingness of 
future teacher of the Russian language teaching the younger students.
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В данной статье рассматривается проблема преподавания казахского языка в ВУЗе. Дается теоретиче-
ская обоснованность и практическая значимость проблемы обучения казахскому языку при помощи учеб-
ных текстов, видео фильмов. Затрагивается и рассматривается проблема обучения студентов чтению и по-
ниманию научных текстов, грамотному и адекватному изложению текстов на казахском языке с соблюдени-
ем грамматических и стилистических норм, грамотному переводу профессионально-ориентированных тек-
стов посредством компьютерной обучающей программы. Отмечается, что чтение частично адаптированных 
текстов, включающих в себя профессиональную лексику помогает студентам овладеть определенным тер-
минологическим словарем, который в дальнейшем является существенной опорой при переводе научно-
технических текстов.


